

اللغة العربية ٣٠٢

٢٧/٢/٢٠١٣

كلية مدلبوري

حلّ تمرين المراجعة: مفردات الدرس العاشر والمفعول المطلق والمفعول لأجله

١. يعتمد بعض الساسة/السياسيين على مشورة جيدة بينما يعتمد الآخرون على استطلاعات رأي.
٢. بدت السخرية في بداية خطابه وفي نهايته أساء إلى كل من حضر إلي المظاهرة إساءةً علنيةً.
٣. قدرناها تقديراً عالياً لدرجة أننا كدنا نعطي كل أموالنا لمؤسستها.
٤. على العكس من رغباتي، أصرّ زملائي على الذهاب إلى المطعم الصيني إصراراً.
٥. برغم من ميولها إلى دراسة الآداب، فرض والداها عليها أن تدرس الهندسة فرضاً.
٦. حسم الفتى الاستسلام لقدره حسماً.
٧. همست في إذنه إبلاغاً له بعنوان المجرم.
٨. أفصح عن حبه لها إطلاقاتاً لكل ما في قلبه من مشاعر.

اللغة العربية ٣٠٢

٢٧/٢/٢٠١٣

كلية مدلبوري

تمرين المراجعة: مفردات الدرس العاشر والمفعول المطلق والمفعول لأجله

1. Some politicians depend on good counsel while others depend on opinion polls.
2. Sarcasm appeared from the beginning of speech and by its end, he openly (عَلْنِي = overt, public) maligned all who attended the rally.
3. We esteemed her highly to the degree that we were about to give all of our money to her foundation.
4. Contrary to my wishes, my colleagues absolutely insisted on going to the Chinese restaurant.
5. Despite her inclinations towards studying the humanities, her parents imposed on her in no uncertain terms that she study medicine.
6. The young man absolutely decided once and for all to surrender to his fate (الْقَدْرَ <).
7. She whispered in his ear to inform him of the criminal's (المجرم) address.
8. He stated his love for her, releasing all of the feelings in his heart.